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JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási Bizottsága 2014. 

szeptember 8-án hétfőn, 1500 órai kezdettel a Városháza 102-es termében megtartott üléséről. 

Jelen voltak: 

Fekete Péter  -   bizottság elnöke 

Szakadáti László -   alpolgármester 

Koleszár Kázmér -   bizottsági tag 

Varga László –    bizottsági tag 

Molnárné Czeglédi Cecília –  bizottsági tag 

Nagy Tibor -    képviselő 

Dr. Révész Zoltán -    aljegyző 

Marx Árpád -     igazgató, Biatorbágyi Általános Iskola 

Hingyiné Molnár Ildikó -   óvodavezető, Benedek Elek Óvoda 

Korbuly Klára -    igazgató, PMAMI 

Ábrahám Ferencné -   igazgató, Biai Református Általános Iskola 

Gál Edit -     tagintézmény-vezető 

Pénzes László -   főtörzszászlós, körzeti megbízott 

Hompot Ferencné-   2. naprendi pontnál 

Petrovicsné Lepsis Mária-  2. naprendi pontnál 

Barcza Jenőné-   2. naprendi pontnál 

Barcza Jenő-    2. naprendi pontnál 

Ihászné Pálfi Katalin -  köznevelési referens, jegyzőkönyvvezető 

 

Fekete Péter: Szeretettel és tisztelettel köszönt minden megjelentet az oktatási bizottság 

ülésén. Megállapítja, hogy a bizottság négy fővel határozatképes, és javaslatot tesz a 

napirendre. A kiküldött meghívótól annyi eltérést javasol, hogy a 3-as napirendi ponthoz nem 

készült el az előterjesztés, tehát ezt ne tárgyalja a bizottság, viszont a 6-os napirendi pontot, a 
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Karinthy utcai iskola udvarhasználati rendjéről szóló előterjesztést tárgyalják ennek a helyén, 

tehát ne a hatodik, hanem a harmadik helyen. Van-e valakinek más javaslata?  

Varga László: Azt javasolja, hogy a Karinthy utcát vegyék legelőre, tekintettel arra, hogy 

ehhez a ponthoz érkeztek a kérelem benyújtói. 

Fekete Péter: Befogadja Varga László javaslatát. Aki az így módosított napirendet elfogadja, 

az szavazzon igennel! 

 

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a napirendet 

elfogadta.  

 

Napirend: 

1) A Karinthy utcai iskola udvarhasználati rendjéről 

2) A Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszerhez való 

2015. évi csatlakozásról 

3) A tanévkezdés tapasztalatai a köznevelési intézményekben 

4) A Benedek Elek Óvoda beszámolója a 2013/214-es tanévről 

5) Biatorbágy településfejlesztési koncepciójáról 

6) A testnevelési órák megtartásának biztosítása, a lovas oktatás bevezetése 

 

1. A Karinthy utcai iskola udvarhasználati rendjéről 

 

Fekete Péter: Ezt az anyagot a legutóbbi rendkívüli oktatási bizottsági ülésen is tárgyalta a 

bizottság a környékbeli lakók megkeresése alapján. Panaszolják az udvarhasználattal 

kapcsolatos problémákat és egyéb zavaró tényezőket. A legutóbbi bizottsági ülésen a 

bizottság kérte a hivatalt, hogy dolgozza ki a tanítási időn kívüli udvarhasználati rendet. 

 

Barcza Jenőné: Szeretettel köszönti a bizottság tagjait. Nagy örömmel látták az 

előterjesztést, mert bár csak a problémáiknak egy részét érinti, az iskolaudvar nyitvatartási 

rendjét, de úgy vették ki az előterjesztésből, hogy teljesen pozitív előrelépés történt, és a 

lakók kérésével összhangban valami együttműködés elkezdődött. Úgy érzik, hogy ők is hoztak 

kompromisszumot, az ott lakók, hogyha erre igény van, akkor nyári szünetekben két órára 

nyissák ki az iskolaudvart, 9-től 11-ig, de jobban örülnének egy 16-tól 18 óráig, 

hétköznapokon 17-18 óráig tartó nyitva tarásnak, ahogy az előterjesztésben szerepel.  Illetve 

itt a hétköznapokon és a nyári szünetekben kérnék azt, hogy 16-tól 18 óráig legyen nyitva. Ezt 

azok a lakók kérik, akik dolgoznak. Ők nem szeretnének megint arra hazajönni, hogy nyáron 

ne tudjanak ablakot nyitni. Ezt így el tudnák fogadni, viszont szeretné kérni azt, hogy itt egy 

tábla lenne elhelyezve, amire nagyon helyesen az előterjesztő az ő gondolatmenetükkel 
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összhangban rátenné azt, hogy az udvar sportolásra, játékra használható, az elfogadott 

magatartási normák szerint. Tehát kérnék, hogy hívják fel a figyelmet arra, hogy ott úgy 

viselkedjenek, hogy az ott lakókat ez alatt az idő alatt ne zavarják, és azt kérnék rávenni, ez 

tulajdonképpen a szabálysértési törvényben van, hogy aki olyan mértékű zajt okoz, ami az 

iskola közelében lakók nyugalmát zavarja, az szabálysértést követ el. Hívják föl rá a figyelmet, 

hogy rendesen viselkedjenek, mert sajnos, akik bemennek sportolni, nem úgy viselkednek, 

ahogy kellene. Meg lehet győződni, el kell arrafelé sétálni, meg kell hallgatni, milyen zajszínt 

van, milyen szavakat használnak, cigarettáznak, isznak, tehát ez mind van az iskola területén. 

Tehát ők ezt így köszönettel elfogadnák, és megköszönnék, hogyha ebben támogatást 

kapnának, mert az életminőségükben olyan mértékű romlás következett be az elmúlt két 

évben, egyrészt, hogy dupla gyermekszám van, ezt mindenki tudja, a konténerek miatt, tehát 

napközben reggel 8-tól délután 6 óráig, olyan mértékű zajszínt növekedés történt, csak a 

gyermek, tehát az emberi hang rév, és nem beszélve a gépkocsi forgalomról. 

 

Fekete Péter: Tehát az önök számára az előterjesztésben szereplő időpontok megfelelőek 

lennek. 

 

Barcza Jenőné: Azt kérnék, hogy nyáron kilenctől tizenegyig és tizenhattól tizennyolc óráig 

legyen nyitva az udvar. 

 

Koleszár Kázmér: Itt van egy elírás, mert az előterjesztésben a hétköznapokra az este 7 óra 

van megjelölve. 

 

Szakadáti László: Tisztelettel köszönt mindenkit. Tehát elkészült egy előterjesztés, amint a 

példa mutatja, rögtön lett néhány hozzáfűzés, egy kis módosítgatás. Most épült már új pálya 

Biatorbágyon, tehát választhatják a gyerekek a Kolozsvár utcai új műfüves pályát, ott szabad 

lesz majd a bejárás nekik. A lakók számára egy biztos pillér az életükben, hogy akkor van egy 

munkaidő időszak, mint mindenhol máshol hétfőtől péntekig és van a hétvége. Világos, hogy 

hétköznapokon az oktatás számára kell biztosítani a kereteket, és amiről az előterjesztés 

beszél, az oktatási időn túli pályafoglalást tekinti a lakosság számára használatosnak. Ezért 

írta a 18 és 19 óra közöttit az eredeti előterjesztés, ami aztán módosult, ha jól értette. Tehát itt 

azt kell akkor eldönteni, hogy a hétköznapokon, tehát a szorgalmi időszakban, 18 vagy 19 óra 

legyen az az időpont. Itt egyetlen kérdés van, hogy az iskolának a teret meddig tartják fönn. 

Tehát azt jelenti a 18-19 óra, hogy az iskola már 18 óra után nem veszi igénybe a sportpályát 

és akkor használhatják azok a gyerekek vagy felnőttek, mert a gyerekek is ilyenkor 

lakossággá változnak, amikor már nem tanóra keretében használják a pályát és az a kérdés, 

hogy meddig tartsák fönt iskolának meddig kell fönntartani és így határozzák meg ezt a sávot.   



4 

 

Fekete Péter: Még annyit fűzne hozzá, hogy természetesen az iskolai használatot az 

önkormányzat nem szabályozza. A városnak, mint az ingatlan működtetőjének, 

tulajdonosának arra van joga, hogy az iskolai használaton kívüli időszakot szabályozza. 

Véleménye szerint ilyen formában elfogadható ez az előterjesztés.  6 óra után a téli 

időszakban különben is sötétedik.   

 

Nagy Tibor: Nagy szeretettel üdvözöl mindenkit. Ahogy láthatják, hogy nem új keletű 

problémáról van szó. Nem is érti, hogy egyáltalán hogy kerülhetett ilyen későn ez az 

előterjesztés ide, mert ez már sokkal régebbi keletű probléma. Ezt szerinte házilag el kellett 

volna ott az iskolának rendeznie. A másik az iskola környezetével kapcsolatosan. Nem elég, 

hogy ott különböző közlekedési anomáliák vannak, ráadásul még ez az udvarhasználat is 

hozzájön. Teljesen igazat ad az ott lakóknak. Mindenki képzelje bele magát abba a helyzetbe, 

hogy szombaton vagy vasárnap egy perc nyugta nincsen. Tehát az egyszerűen nonszensz, 

hogy valaki ott szombat-vasárnap nekiálljon futballozni. Tehát ezt az előterjesztést 

maximálisan támogatja a 18 órával, a 18 órás zárási időponttal kapcsolatosan. A lakóknak volt 

még egyéb kérésük is, a homokozóval illetve a legzavaróbb zajforrás a labda betonon való 

pattogtatása. Úgy gondolja, hogy ezt a kettőt vegyék ketté, tehát amit most a bizottság, és 

amit a képviselő testület meg tud oldani, az az udvar használati rendje, illetve hát a 

nyitvatartási idő és a későbbiek folyamán térjenek vissza a homokozóval illetve, a műfűvel 

való beborítás vagy bármilyen mással kapcsolatos témára. Támogatja ezt az előterjesztést. 

Amit meg kell, hogy mondjon, ennek az ügynek az elintézése, hogy ennyi aktát kell gyártani, 

ez meg - őszintén szólva-, ez egészen elképesztő. Egészen elképesztő, hogy ebben a 

kérdésben a képviselőkhöz kelljen fordulnia Barcza úrnak illetve az ott lakóknak. 

Személyesen felhívott engem, elmondta a problémát, ő a jegyző úr, illetve a polgármester úr 

felé jelezte és ez az ülés tehát ez a téma azért kerül most napirendre. Tehát nem véletlenül 

került ez most napirendre. Nem magától jött elő, ez el is lett volna napolva. Még egyszer csak 

annyit tud mondani az ott lakóknak, ha bármilyen problémájuk van, nyugodtan gyűjtsenek 

csak aláírásokat, állampolgári joguk mindenkinek, hogy normális életvitelt folytassanak a saját 

lakásukban. Önök adófizető állampolgárok és úgy gondolja, hogy a képviselő testület, illetve 

polgármester úr arra való, hogy a problémákat megoldja. De amint látja, erre van 

fogadókészség és még egyszer meg szeretné kérni a bizottság tagjait, hogy a 18 órás 

időpontot támogassák. 

 

Fekete Péter: Nagy Tibor képviselő társuknak azért vannak hiányos információi, mert eddig 

nem vett részt az oktatási bizottság munkájában. Ezt az ügyet a legutóbbi rendkívüli ülésen is 

tárgyalta a bizottság. Az elmúlt egy évben változott az intézmények működtetése, fenntartása, 

tehát az intézmény berkein belül ezt nem lehet megoldani. Abban az épületben tavaly három, 
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- a zeneiskolát nem számítva- most két intézmény működik, tehát mindenképpen meg kellett 

találni a KLIK-kel egyeztetve azt a jogi formát, hogy az önkormányzat hogyan tud ebben a 

helyzetben fellépni. Azt, hogy Nagy Tibor képviselő úr most részt vesz az oktatási bizottság 

ülésén, az üdvözlendő, azt a közeledő választási kampánynak tudja be. A legutóbbi, 

rendkívüli bizottsági ülésen is tárgyalták ezt a problémakört, ki kellett kérni az intézmény 

fenntartó központ véleményét, akinek a levele mellékletben olvasható. Mindezek alapján az 

előterjesztés határozati javaslatának az elfogadását kéri a bizottságtól, de előtte még megadja 

a szót aljegyző úrnak.  

 

Dr. Révész Zoltán: Több ponttal szeretne foglalkozni. Először az adminisztratív kérdésekről.  

2014 tavaszán jött be az első kérelem a zajokkal kapcsolatban. A lakók májusban kaptak 

válaszlevelet Hoyos Sándorné tankerületi igazgató asszonytól is és jegyző úrtól is. Úgy 

gondolták, hogy az intézmény berkein belül ez a probléma kezelhető. Kiderült, hogy nem így 

van. Tehát úgy gondolták, hogy ez a probléma az iskola berkein belül meg fog oldódni, nem 

oldódott meg, augusztusban írtak egy levelet, augusztusban már volt egy rendkívüli ülés, most 

pedig szeptember van, és úgy gondolják, hogy most már megnyugtatóan tudják orvosolni ezt 

a problémát, a lakók megelégedésére is. Azért azt kiemelné a nyitvatartási renddel 

kapcsolatban, - benne van az előterjesztésben és a határozati javaslatban is-, hogy az 

egésznek a keretét az iskolai szabályzók adják. Ami azt jelenti, hogy most lehet, hogy leírják 

azt, hogy hétköznapokon szorgalmi időben 17-19 óráig nem fog történni semmi, vagy nyári 

szünetben, de ha esetleg az iskolának van valami rendkívüli rendezvénye, egy tömegsport, 

vagy valamilyen bajnokság, akkor elképzelhető, hogy, nem állandó jelleggel, hanem 

időszakosan, meg fognak ott még jelenni zajforrások. Az előterjesztés határozati javaslatában 

történt elírásáért elnézést kér. A további kérdésekkel pedig, hogy miért nincsen tuja, miért 

nincsen homokozó-áttétel, legalább két alkalommal foglalkozott az oktatási bizottság.  A 

Karinthy udvar rendbetételével azért nem tud idén az önkormányzat foglalkozni, mert nem tud 

forrást biztosítani rá. 2011 májusában megszületett az új oktatásfejlesztési koncepció, ami 

alapján más fejlesztési elképzelések, átépítések vannak előirányozva a kérdéses területre, 

tehát ezért is nem látta szerencsésnek az önkormányzat, hogy addig nagy beruházásokat 

folytasson ott az udvaron. A műfüves pályáról meg csak annyit, nem hiszi, hogy a műfüves 

pálya megléte kevesebb embert fog vonzani, úgy gondolja, az még inkább a forgalom 

megnövekedésével fog járni, hiszen alig várják az emberek, hogy műfüves pályán focizzanak.   

 

Barcza Jenőné: Kaptak két levelet a tavaszi felvetésükre, az egyik arról szól, amit a Hoyos 

Sándorné írt, hogy önöktől a polgármesteri hivataltól kapott egy olyan levelet, amiben az állt, 

hogy a játszóudvar homokozóját áttelepítik, illetve a zajvédő sövény kialakításáról intézkedett 

Biatorbágy jegyzője. Május 20-án kelt. Hát ehhez képest semmi nem történt. A másik pedig a 
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jegyző úr válaszlevele, ami szintén - bár ők nem említették-, de nagyon örül, hogy ő fölvetette, 

ha valaki arra jár, látja, hogy a kapu mögött egy vasháló van, rács, rozsdás vasazat, abba 

megy a labda körülbelül egy nap ezerszer. Itt felveti a jegyző úr, hogy vizsgálják azt, hogy ezt 

kötélhálóra cseréljék ki. Ezt ők nem is kérték, de nem hiszi, hogy ennek olyan költségvonzata 

lenne, hogy ne bírná el az iskolai büdzsé. És a tujasor körülbelül negyvenezer forint, kétezer 

forint egy 1,70-es tuja. Tehát ebben a segítségüket megint kérnék. Tehát olyan valótlan 

állítások mentek el a KLIK felé, amiről itt nem is tudnak. Hogy áttelepítik a homokozót és 

megcsinálják a zajvédőt. Tehát teljesen ellentmondásos leveleket küldtek nekik, ezért kellett a 

képviselő-testülethez fordulniuk, ugyanis semmi nem történt. És azért azt nem szeretnék, 

hogyha most pedig hirtelen azzal, hogy lecsökkentik az időt, pedig egy tömegsport kezdődne 

azzal, hogy az iskola ott szervez tömegsportot, hiszen van másik két iskola is, azok este 

hatkor bezárnak, nyáron ki se nyitnak, tehát valahogy egy kicsit ebbe az irányba kellene 

menniük. 

   

Fekete Péter: A pénzügyi vonzattal járó beruházásokat nyilván év közben nem tudják 

megtenni, tehát, amikor tárgyalták ezt a kérdést akkor is az volt az álláspont, hogy jövő évi 

költségvetés tervezésekor ezeket figyelembe kell venni és meg kell nézni, hogy milyen 

beruházások tehetők a Karinthy Frigyes utcai iskola udvara környék, amik nem mondanak 

ellent annak a hosszabb távú fejlesztési tervnek, hogy ott az egész iskolát és a környékét 

rendbe rakják.  

 

Nagy Tibor: Fekete Péter elnök úrnak mondaná, hogy valóban először vesz részt az oktatási 

bizottság ülésén, mint ahogy elnök urat sem látta a településfejlesztési bizottság ülésén 

egyszer sem. Viszont nem véletlenül van itt. Barcza úr őt kereste meg, és nem a körzet 

képviselőjét, ez az egyik, a másik, amit reagálni szeretne Fekete elnök úrnak a szavaira, hogy 

az iskola és környéke nem az ő körzete. Tehát semmiféle érdeke nincs abban, hogy ő ott 

kampányoljon, ő úgy gondolja, hogy az ott lakó képviselőnek kellene kampányolni. Nem 

véletlenül őt keresték meg az ott lakók, mint ahogy más ügyekben is rengetegszer 

megkeresték. Az, hogy valaki saját magát kikiáltja a Zsámbéki-medence legokosabb emberek, 

az még nem biztos, hogy az úgy is van. Ez az egyik meglátása. A másik pedig, hogy nem 

véletlenül mondták az ott lakók, hogy az ügyükre nem kaptak még a levelükre sem választ. 

Így volt Barcza úr? Tehát nem kaptak választ. Tehát azért mondja, hogy jobb lenne először a 

tényekkel foglalkozni, és aztán személyeskedni. Másik pedig, nagyon örül annak, hogy végre 

ebben az előterjesztésben a lakók problémái megoldódnak.  

   

Szakadáti László: Akkor ne személyeskedjenek, hanem figyeljenek arra, ami történik. Tehát 

azt kell látni, hogy az iskolában azért is húzódik ez a probléma, mert egymásnak ellentmondó 
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érvrendszereket kellett és kell ütköztetni. Az oktatási bizottság több éve azért tartotta 

fontosnak a pálya használatát biztosítani a lakosság számára, mert nem volt más pálya. A 

többi iskolában nincs pálya sem, azért nincs zárás-nyitás. Tehát ez rá a válasz. Ezt az 

ellentmondást azt hiszi, mindenki belátja, hogy az önkormányzatnak az a dolga legtöbb 

esetben, hogy egymásnak ellentmondó érvrendszerek között is találjon megoldást. Ő is azért 

hajlott most erre a módosításra, mert változott a helyzet egy kicsit, beszéltek erről a lakókkal. 

Ő az után, hogy beszéltek, kezdeményezte ezt a napirendet és fogalmazták meg az oktatási 

referenssel ezt az előterjesztést. A másik pedig: a torbágyi iskola területén idén hat féle 

beruházást, felújítást indítottak el. Ez a kérés már valóban akkor érkezett a hivatalba, a 

homokozó áthelyezése, illetve a zajcsökkentés, stb. kérése, amikor már nem volt kapacitás. 

Alapvetően pénz sem volt már. Hiszen nagyon-nagyon sok helyen építkeztek a nyáron. 

Legalább 50 helyen építkezett az önkormányzat. Ennek a bonyolítása jelentős energiát kötött 

le. A harmadik - és ez a legfontosabb -, hogy a torbágyi iskolát teljesen át akarják építeni, 

ezért nem szeretnének olyan sokat költeni rá, csak amennyit muszáj. Hiszen le kell majd 

bontani, át kell gondolni az egészet. Tehát ha valami nagyon-nagyon fontos, ilyen például az 

ebédlő bővítése, amit mégis megcsináltak, mert szűk keresztmetszet volt nagyon. Ez az 

egész állapot jellemzi Biatorbágyot, tehát állandóan költenek a mindennapokra, konténerekre, 

működtetésre és így tovább. És költenek hosszabb távú célokra is. Ezek együtt sokba 

kerülnek. És ennek a mérlegelése miatt döntött úgy a bizottság, hogy akkor ezt most anyagi 

okok miatt odébb teszi egy kicsit. És nem volt semmiféle ellenérzés azzal kapcsolatban, hogy 

a homokozót hova tegyék. Nyilvánvalóan a homokozót oda teszik, ahol a legkevésbé zavarja 

az embereket. Ez nem lehet egy kardinális kérdés. Ez volt a helyzet, célszerű ezt tudni. 

 

Barcza Jenő: Elnézést kér, hogy ő is szót kért, pedig megegyeztek a feleségével, hogy ma ő 

fog beszélni, de az az igazság, hogy amit alpolgármester úr elmondott az részben igaz. Azért 

mondja, hogy részben igaz, mert 2013. június 17-én volt egy oktatási bizottsági ülés, ahol az a 

téma ugyanígy napirenden volt, napirendre került. Nem akarja felolvasni, hogy Fekete Péter 

elnök úr mivel zárta a gondolatait. Egy a lényeg, tulajdonképpen azzal lehetne összefoglalni, 

hogy ezt az egész kérdést szabályozni kell, újra kell gondolni, és a felek kölcsönösen tartsák 

be azokat az előírásokat, amelyeket akkor meghoztak. Ki is adták állítólag, a beruházási 

osztálynak, hogy készítsen erről egy előterjesztést, hogy mi mennyibe kerül, mennyibe kerül a 

homokozó áthelyezése, mennyibe kerül az élő sövény kialakítása. Tisztelt alpolgármester Úr! 

Ő, mielőtt idejött most, megnézte, kiszámolta, lemérte, kb. 40.000 forintba kerülne az élő 

sövény kialakítása. Elnézést kér, de ne mondja neki az önkormányzat azt, hogy nincs 40.000 

forintja arra, hogy 20 db tuját odaültessen a sarokba, és azzal máris két ingatlan védett 

helyzetbe kerül, mert a keleti meg a délkeleti szél nem hordja a teraszokra azt a rengeteg 

port, ami ott van. Illetve homokot, mert ott egy homokozó helyezkedik el. És igazából 2013. 
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június 17-, ebben, ő úgy érezte akkor, hogy a teljes oktatási bizottság egyet értett, és az 

oktatási bizottság támogatta is ezt. Azóta eltelt több mint egy év, kétszer lehetett volna tujákat 

ültetni, 2013 őszén és 2013 tavaszán, de nem történt semmi.  

 

Pénzes László: Neki összességében annyi hozzászólása lenne, hogy bármilyen döntés 

születik ma, annak a döntésnek a hatályba lépésekor a szükséges figyelmeztető táblák 

kerüljenek ki az iskolára, mert a végeredmény az lesz, hogy őket fogják küldözgetni vagy ide, 

vagy oda, de nekik kell kimenni. És szeretne egy olyan jogtiszta környezetbe kimenni, hogy 

tudják tényleg mondani az illetőnek, hogy jogszabálysértést követ el, vagy vétséget követ el. 

És a szükséges intézkedéseket meg tudják velük szemben hozni. Itt hozzá kell tenni - és nem 

akar senkit sem megvédeni - hogy biztos, hogy a lakók részéről rengeteg bejelentés érkezett 

hozzájuk, az áldatlan állapotokra. Alá tudja támasztani, valóban kimentek és több alkalommal 

találtak ott ittas személyeket, akiket ki kellett az iskola területéről zavarni. Nagyon fontos, hogy 

ott az őrzés, biztonság gyakorlatilag nullának tekinthető, a kapuk folyamatosan nyitva vannak 

elől-hátul. Gyakorlatilag oda az nem megy be, aki nem akar bemenni. És ha el is téved 

esetleg, még elnézi a kiskört és akkor beljebb megy egy utcába vagy az iskola udvarára. 

Gyakorlatilag semmi nem tiltja számára.   Az alpolgármester úr is rengeteg alkalommal hívta 

ki őket, hogy menjenek ki. És hozzá is érkeztek bejelentések, kimentek és kivizsgálták, és akit 

tudtak elzavartak. Valóban kellemetlen nekik az, hogy nincs mire igazándiból hivatkozni, hogy 

miért. Hiszen azt mondják, hogy az igazgatónő megengedte, a kapu nyitva van, be tudunk 

menni, stb. Az lenne a kérése, hogy amikor hatályba lép ez a határozat, akkor a táblák 

szabályosan ki legyenek helyezve és a jogkövetkezmények a táblán fel legyenek tüntetve, 

hogy mi lesz akkor, hogy ha valaki oda engedély nélkül bemegy.  

 

Fekete Péter: Pénzes úr is nyitott kapukat dönget, a határozati javaslat, amit a bizottság is 

támogat és a testület majd elfogad, az tartalmazza a 2. pontban, hogy az udvar használatáról 

szóló tájékoztató táblák kihelyezéséről a jegyző gondoskodik. Tehát lesznek tájékoztató 

táblák. A másik, legalább ilyen fontos momentum, hogy az iskolaudvar nyitásáról és zárásáról 

a működtető önkormányzat gondoskodik. Tehát mindenképpen innentől az önkormányzat 

kezébe veszi, és az iskolaudvar nyitva tartása fölött diszponálni fog.  

 

Dr. Révész Zoltán: Az ülés előtt egyeztettem a Városgondnokság vezetőjével, aki arról 

tájékoztatott, hogy ezekkel az időpontokkal tudja vállalni a gondnok úr a nyitást, zárást.  

 

Fekete Péter: Szerinte azért ezt egy kicsit hamarabb is meg lehet tenni, úgyhogy javasolja a 

hivatal részére, hogy mivel a jövő heti képviselő-testületi ülésen ez a határozat nagy 

valószínűséggel el lesz fogadva, hogy a táblák elkészítését kezdje meg.   
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Nagy Tibor: Még egyetlenegy mondatot szeretett volna mondani. Ha bárki azt képzeli, hogy 

csak ez a három-négy biatorbágyi személy panaszkodott erre, itt azért mindenkinek a 

figyelmébe ajánlja, hogy negyvenvalahány aláírás van, ez az egyik, a másik ugyanúgy a 

közlekedéssel kapcsolatosan is több, mint kilencven aláírás van. Tehát bárki, aki nem veszi 

figyelembe a biatorbágyi lakosságnak a véleményét, azt úgy gondolja, hogy az nem érdemli 

meg, hogy képviselő vagy polgármester legyen.  

 

Fekete Péter: Legutóbb az iskolaudvarokon található játszó eszközök kérdésével 

foglalkoztak, a bizottság foglalkozott az iskola környékek közlekedési rendjével is, bár egyik 

sem oktatási feladat, de mégis csak kapcsolódik. Viszont ezúton kérné, hogy esetleg ha valaki 

itt van a településfejlesztési bizottságból, akkor vegyék napirendre és foglalkozzanak kicsit 

behatóbban ezzel a kérdéssel, akár képviselő úr is, ez mégiscsak alapvetően tágabb 

környezetét tekintve egy településfejlesztési kérdés. Itt oktatási bizottság ülésén 

pedagógusokkal meg intézményvezetőkkel próbáltak okosakat kitalálni a közlekedésre, de 

talán mégsem ez a bizottság ebben a kompetens. Szeretné lezárni a vitát és szavaztatni. Úgy 

látja, hogy a határozati javaslattal kapcsolatban egyetértés van, a további beruházásokat meg 

nyilvánvalóan a következő évi költségvetés előkészítése kapcsán tárgyalhatják meg. Megadja 

a szót Varga Lászlónak, aki ügyrendi javaslattal kíván élni.  

 

Varga László: Azt javasolja, hogy szavazzanak végre, már mindenki mindent tud, a lakók 

elégedettek, a konszenzus megvan, nincs már értelme tovább halogatni a döntést és 

elnézést, de nem ide illő dolgokat előhozni. 

 

Fekete Péter: Erről az ügyrendi javaslatról szavazást rendel el. Aki a vita lezárását támogatja, 

az szavazzon igennel.  

 

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) az ügyrendi 

javaslatot elfogadta. 

 

Fekete Péter: Az előterjesztés eredeti határozati javaslatát teszi fel szavazásra. Aki ezt a 

határozati javaslatot támogatja, az szavazzon igennel.  

 

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a határozati 

javaslatot támogatta.    
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Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottsága 

46/2014. (IX. 08.) határozata 

A Karinthy utcai iskola udvarhasználati rendjéről 

A képviselő-testület megtárgyalta a Karinthy utcai iskola udvarhasználatával 

kapcsolatos lakossági bejelentést. Az iskola működésének, az iskola közvetlen 

környezetében lakóknak és a településen élők érdekeinek együttes figyelembe vételével 

döntött az iskolaudvar tanítási időn kívüli használati rendjéről: 

 

1. Az udvar sportolásra, udvari játékra, az általánosan elfogadott magatartási 

normák, a kulturált viselkedés szabályainak a megtartása mellett, a lakosság 

részéről igénybe vehető: 

 

hétköznapokon, szorgalmi időben szeptember 1-jétől június 15-éig 17-18 óráig 

hétköznapokon, nyári szünetben június 16-tól – augusztus 31-éig 9-től 11 óráig és 17-tól 19 óráig 

hétvégeken és ünnepnapokon egész évben zárva 

 

2. Az udvar használatáról tájékoztató táblák kihelyezéséről a jegyző gondoskodik. 

3. Az iskolaudvar nyitva tartásáról és zárásáról a működtető önkormányzat 

gondoskodik. 

 

Felelős: polgármester 

 

 

Fekete Péter megköszöni a vendégeknek, hogy megtisztelték a bizottságot a jelenlétükkel. 

 

2. A Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszerhez való 

2015. évi csatlakozásról 

 

Fekete Péter: A felsőoktatási önkormányzati ösztöndíjrendszerhez már sok éve csatlakozik a 

város. Kérdezi, hogy van-e kérdés, javaslat, észrevétel. Ha nincs, akkor szavazásra teszi fel a 

határozati javaslatot. Aki támogatja a csatlakozást, az szavazzon igennel! 

 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a határozati 

javaslatot egyhangúan támogatta.  
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Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottsága 

47/2014. (IX. 08.) határozata 

A Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszerhez  

való 2015. évi csatlakozásról 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottsága 2015. évben is támogatta és 

elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek e csatlakozást a Bursa Hungarica 

felsőoktatási ösztöndíjpályázathoz. 

 

3.  A tanévkezdés tapasztalatai a köznevelési intézményekben 

 

Fekete Péter: A helyszínen kiosztott írásbeli anyagot kapták a Ritsmann Pál Német 

Nemzetiségi Általános Iskola igazgatónőjétől, mivel nem tud részt venni a mai ülésen. Megkéri 

a többi intézmény vezetőjét, hogy számoljon be a tanévkezdésről, elindult-e mindenhol 

rendben a tanév, vannak-e még hiányosságok, esetleg intézkedést, döntést igénylő 

problémák. 

Marx Árpád: A Biatorbágyi Általános Iskola, ahogy szokott, elindult az utolsó pillanatban. 

Tehát az oktatási feltételekhez minden infrastruktúra adott. Alaphangon természetesen, ahogy 

eddig, most is elindították az évet. Örül neki, hogy van most is egy kis támogatás az 

önkormányzat részéről. Köszönik szépen! Az oktatási referens asszonnyal rendszeresen 

egyeztetnek a felhasználható pénzeszközökről és folyamatban vannak apróbb beszerzések, 

amik természetesen a működéshez szükségesek. A pedagógusgárda összeállt. Nem volt 

egyszerű, 17 új tanár van a hatvanhárom és fél pedagógus álláshelyből. Jelen pillanatban is 

tanító nénit keresnek, mert a negyedik „A” osztályban ideiglenes megoldással tudták csak 

biztosítani a napközis ellátást. Ha valaki tud, segítsen, mert tanító nénire szükségük van még 

mindig. A gyerekek tulajdonképpen beálltak, problémát nem tapasztaltak, szép lassan feláll a 

rend. Az iskolában általában két-három hétig egy türelmi időszakot hirdetnek, ez azt jelenti, 

hogy az új dolgokat, az új rendszert megismerendő és megszoktatandó a gyerekeknek van 

egy pici türelmi idejük. Az, hogy ebben az épületben most három iskola működik, kicsit 

izgalmasnak tűnt még az év elején, de úgy érzi, hogy a két igazgató asszonnyal és az ott lévő 

pedagógusokkal viszonylag jól sikerült megoldani a helyzetet. Problémát egyelőre nem 

tapasztalt, ami apróbb problémák voltak, azokat mindig meg tudták eddig oldani. 

Kiegyensúlyozottan tudnak működni, a zeneiskola is, úgy tudja, hogy megkapta a szükséges 

tantermeket. Nem mondja, hogy dúskálnak a helyekben, de a lehetőségekhez mérten 

igyekeztek kielégíteni minden igényt. Úgyhogy röviden annyit tud mondani, hogy 
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összességében, bár kicsit zakatolva, ahogy ezt már megszokták, de elindult az év és 

működőképesen haladnak előre. Úgyhogy reméli, hogy nem is lesz több problémájuk. 

 

Fekete Péter: A Szily-kastély épülete is ezek szerint működik, az évnyitó után sikerült 

megnéznie. Pár éve még nem gondolta volna, hogy ott ennyi terem meg osztály elhelyezhető. 

Most már teljes lett, minden részében, legalábbis belül, a külső ruha az még hiányzik rá.  

 

Marx Árpád: Talán a legnagyobb problémájuk az, hogy a mindennapos testnevelés 

bevezetése most már hat évfolyamot érint, tehát nagyon sok igényünk lenne a teremmel 

kapcsolatban. Egy olyan ötlet merült fel ott a Szily-kastély udvarán, hogy a jelenleg tűzoltó 

szertár, vagy raktár, vagy garázsként üzemelő nagyobb épületet, ami viszonylag jó állapotban 

van, azt szeretnék kiüríttetni, és egy fal elbontásával több, mint 100 m2-es helyet tudnának 

kialakítani testnevelés órák tartására. Ott most egy tűzoltó autó parkol, amit valahová onnan 

át lehetne telepíteni. Hetente 30 testnevelés órát tudnának benne megtartani. Nem túl nagy 

anyagi ráfordítással azt át lehetne alakítani egy olyan állapotra, amit alkalomadtán torna 

szobának, torna helyiségnek tudnának használni, úgyhogy ezt kérné, hogy ha lehet. 

Polgármester úrral beszéltek az évnyitó napján erről, az ő fejében ez biztosan benne van, 

hogyha valaki felkarolná, ezt a dolgot, és elkezdené egy kicsit istápolni, és mondjuk a rossz 

idő beköszöntére ez használható állapotba tudna kerülni, annak nagyon örülne. 

  

Fekete Péter: Ez az épület a nem bontandó épületek között van. Tehát van, amit az új 

iskolaépítéshez le fog kelleni bontani, olyanba már nem kellene invesztálni, ha viszont ez egy 

fennmaradó épület, akkor ez akár középtávon is használható valami hasonló célra. A maga 

részéről, hogyha ez segít, akkor a végén a bizottságot megszavaztatja, hogy kérik a hivatalt 

ennek megvizsgálására. 

 

Korbuly Klára: Náluk egy picit mindig később indul a tanév, mert alkalmazkodniuk kell az 

általános iskolákhoz. A maga részéről sajnos nem mondhatja azt, hogy rendelkeznek a 

szükséges infrastruktúrával. Őszintén megvallva egy kicsit nehezményezte is, hogy a Szily-

kastélyban, ahol nagy bizalommal indultak az évnek, hogy most annyi helyiség lesz, hogy 

tényleg mindenre jut, és reménykedett benne, hogy egy-két kollégájának ott most már tényleg 

olyan körülményei lehetnek, ami a zeneoktatáshoz kell, meglepve tapasztalta, hogy olyan 

helységekből, amelyekben nagyszerűen lehetne például zenét oktatni, öltözők lettek 

kialakítva. Tudja, hogy egy 1,5 vagy 2,5 méteres folyosón nem lehet öltözni, ezt érti, de azért 

vannak olyan átjáró részek az épületben, ahol nyugodtan ki lehet alakítani öltözőt. Tehát, 

hogy feltétlenül terem, vagy kis terem méretű helyiségből csináltak öltözőt, nagyon nem örül 

neki, amikor ennyire terem szűkében vannak. Kár, hogy ilyen nyilvánosan sikerült csak erről 
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szólnia, de egyszerűen tényleg nem volt erre eddig mód. Úgy nagyjából mindenhol ezen a 

héten derül ki, hogy van-e ütközés, probléma. A Szentháromság téri kastélyban azzal, hogy 

három iskola van, valóban nagyon megnehezedtek a körülmények érthető módon, és ott 

három konténer helységében fognak oktatni majd egymás melletti termekben zenét, hát 

izgalmas történet lesz. Onnan például szívesen egy embert átköltöztetne a Szily-kastélyba. 

Személyi állomány tekintetében is nagyjából megvan a tanári kar. Mint ahogy a tanítókból 

hiány van, zenetanárokból is elég erőteljesen hiány van, úgyhogy nem olyan egyszerű. A 

tanulólétszámuk elérte a megengedett maximális mértéket, úgyhogy sajnos innentől kezdve 

nem tudnak már csoportos oktatásra sem fölvenni gyereket. Mert ott nem történt 

létszámemelés, mert tavaly a KLIK nem engedélyezte, mondván, hogy majd átalakítják a 

művészetoktatást még jobban, meg még másképp és addig semmit nem lehet változtatni. 

Eltelt egy év és nem történt semmi, úgyhogy a létszámuk az ugyanannyi, mint volt x évvel 

ezelőtt, és azóta, mint tudjuk, Biatorbágyon elég jelentősen megnövekedett a 

gyermeklétszám. Sok az elutasított gyermek, hosszú várakozó listáik vannak. 

 

Marx Árpád. A Szily-kastélynak a folyosóira semmilyen éghető anyagot nem lehet tenni, tehát 

fából készült szekrényeket, öltözőt, semmit nem lehet ott elhelyezni. Tehát nem véletlenül 

került abba a terembe az öltöző. Nyolcvan gyerek öltözik abban az egy kis teremben, nem 

olyan nagy az.  

 

Fekete Péter: Felveti, hogy a művészeti oktatás érdekében az önkormányzat nem tudna-e a 

fenntartóra hatást gyakorolni annak érdekében, hogy a korábbi arányokat megtartva, a 

megnövekedett gyereklétszám miatt engedélyezzék a maximális létszám megemelését. 

 

Korbuly Klára: Ez szóbeli tájékoztatás volt a tankerület részéről, azt mondták, hogy be se 

adja a kérelmet, mert nem továbbítják a központnak, mert nekik ez utasításba jött. Tehát hogy 

ilyen értelemben nincsen írásbeli nyoma, másrészt meg hozzá kell tennie, hogy mostanáig 

úgy gondolta, hogy ha ennyire helyszűke van, olyan nagy terjeszkedésre nincs is módjuk. De 

a létszámemelkedést ettől függetlenül most már nem lehet halasztani.  

 

Ábrahám Ferencné: Szeretettel köszönt ő is mindenkit, szívesen beszámol a tanévkezdés 

tapasztalatairól. Elhelyezkedtek szerencsésen, most három osztályuk van már, három 

évfolyamuk, annyi cserével, hogy a nagy épületbe nem az első osztályosokat, hanem a 

harmadikosokat tették, az elsősök pedig maradtak a kis épületben, egy védettebb 

környezetben. Nem mondaná, hogy túlságosan sok hellyel rendelkeznek, de azért valamilyen 

formában elhelyezkedtek. A konténerben még egyelőre raktár van, még nem tudták kialakítani 

teljesen a tanárit, meg oda megy a gazdasági iroda is valószínűleg. A napirendet, és mindazt, 
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ami szakmai dolog a gyerekekkel természetesen már közölték a szülőkkel szülői értekezleten, 

tehát végül is szakmailag teljesen beindult az év, egyelőre még csak ilyen jellegű szervezési 

háttérgondjaik vannak. Hetvenkét gyerekük van és a tantestületnek a szakos ellátottsága is 

100 %-os, új tanító néni lépett be Szegedi Józsefné személyében, másodikban Székelyné, 

harmadikban Kontra Imre viszik az osztályokat. Párhuzamos napközis pedagógusaikkal, 

elsőben a Mátyási Mariann, másodikban Kovácsa Andrea és harmadikba pedig Kontra 

Imréné. Rendesen, zökkenőmentesen megy az iskolában a munka, a gyerekek nagyon 

lelkesen jönnek, szeretnek oda járni. A különórák vonatkozásában a szolfézsoktatásban 

érdekeltek a művészeti iskolában, bár vannak hangszeres gyerekeik is. Az egyik szolfézs 

csapat az ő iskolájukban van, tehát az ő tantermükben. Úszásoktatást is szerveztek szülői 

kezdeményezéssel, de pedagógus is elkíséri a gyerekeket. A néptánc oktatás is beindult, az 

informatika illetve az angol oktatás is zajlik. Nagy öröm, hogy Marx Árpád iskolájával teljesen 

zökkenőmentesen s teljes békességben, egymást segítve tudnak dolgozni, és ugyanezt 

tapasztalja most az alapítványi iskolával is. Noha nem dicsekedhetnek a helyiségek és a 

méretek nagyságával, de úgy érzi, hogy az emberi hozzáállás és az empátia készség, mind a 

gyerekek felé, mind pedig egymás felé megvan, és egymás munkájának a segítése, ez most a 

központi kérdés, a szakmai munka mellett.  

 

Gál Edit: A Czuczor Gergely Általános Iskolában is elindult az oktatás. Nagyon izgalmas volt, 

mert a Karinthy utcából a Szentháromság térre költöztek, de ez most már az oktatást 

egyáltalán nem zavarja. Még hiányzik egy pár tároló szekrény, és még nagyon sok minden, 

de ezeket ideiglenesen megoldották, meg folyamatban van ezeknek a pótlása. A három 

osztályban megvannak a pedagógusok, elkezdték a munkát. Egy nagyon pici türelmet majd 

még kérnek az általános iskolától. Próbálják a kis elsősöket szoktatni, hogy csendben 

vonuljanak, bár elég nehéz egy konténer-folyosón. Igyekeztek az ebédidőt meg mindenféle 

épületben való közlekedést olyan időpontokra tenni, hogy ne zavarják egymást, és nagyon 

örül, hogy jó kompromisszumokat sikerült kötni az ebédeltetés időpontját ugyanúgy, mint a 

tornaterem használatát illetően. Úgyhogy ezért köszönet Marx Árpádnak is, hogy ebben 

segítségükre volt, hogy az órarendjüket tudták ehhez igazítani, így bejutnak a gyerekeik a 

nagy tornaterembe is és a kis tornaszobába is. Ezen a héten megindult a művészeti oktatás. 

Nagyon sokan járnak szolfézsra, néptáncra és hangszeres órákra. A szolfézs az a 2.-3. 

osztályosoknak az ő termeikben lesz majd, és az 1. osztályé meg közösen a református 

iskolával. Sikerült kialakítani az utolsó pillanatban a konténer terem szétválasztását, így van 

egy kis ügyviteli irodájuk, és a csoportbontásokra is sikerült egy kis termet kialakítani, ami 

nagyon-nagyon hasznos, így a szolfézs órákat is, meg mindenféle csoportbontásos órát, 

hittan órákat, meg tudnak oldani. Ez egy nagyon nagy segítség számukra, mert tavaly ezeket 

a foglalkozásokat mind a folyosón tartották.  
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Hingyiné Molnár Ildikó: Megint csak egy mozgalmas felvételi és fellebbezési időszak, 

valamint a nyári ki és beköltözések után kezdődött meg a tanév. A szeptemberi beszoktatást 

574 gyermekkel kezdték meg, és várhatóan december végéig még 27 kisgyermek érkezik, 

ahogy betöltik a 3. életévüket, tehát 601 gyermek lesz óvodás december végére. Még 

jöhetnek óvodaköteles korú gyerekek Biatorbágyra, akiket mindenképpen el kell majd 

helyezniük a 130 %-ig még fennmaradt egy-két férőhelyen. A személyi feltételeik idén nyár 

végére szerencsére jól alakultak az előző évhez képest, amikor folyamatos óvó néni hiánnyal 

küszködtek. Most minden státusra sikerült megfelelő képesítéssel rendelkező kollégát találni 

és emellett még bővült is a keretük, ugyanis - mivel az önkormányzat engedélyezte -, fölvették 

önként vállalt feladatként a mozgássérült gyermekek ellátását is az alapító okiratba. Ehhez 

módosították az összes egyéb dokumentumot pedagógiai programtól kezdve mindent. Sikerült 

egy konduktor gyógypedagógus kollégát is alkalmazni, aki amellett, hogy ellátja a 

mozgássérült gyermekeknek az egyéni fejlesztését a szakértői bizottság által előírt 

óraszámban, be tud segíteni a számos egyéb más problémával küzdő gyermekek iskolára 

való előkészítésébe is, tehát a fejlesztő pedagógusok munkáját is támogatja. Tárgyi feltételeik 

is megfelelően alakultak. Köszönik a rengeteg szépítő, újító, karbantartó ténykedést az óvoda 

környékén. Nagyon jól esett, hogy a festés során megújulhattak a közös használatú tereik, 

amik már évtizedek óta nem kerültek sorra. Jó érzés volt így bemenni az épületekbe, illetve, 

volt egy óvodaudvar felmérés, amire is a megítélt keretösszegből végül két óvoda udvarára 

sikerül - folyamatban van ez a felújítás -, új játékokat telepíteni. A régieket, amiket nem 

lehetett felújítani, elbontotta a Városgondnokság, amit ezúton is nagyon köszön, mert 

hatékonyan és tettre készen álltak bármilyen kérésük teljesítéséhez. Ami azóta új problémákat 

generált, az a rengeteg eső, ami a Bajcsy-Zsilinszky utcai óvodaépületben, a nevelői-fejlesztői 

szobában a fal teljesen átnedvesedését bepenészesedését okozta. Azt a helyiséget most nem 

lehet használni. Folyamatban van a probléma megoldása többféle módon. Keresik az okát, 

hogy az az épületrész vagy az a helyiség mitől annyira vizes. Nagyon jó lenne, ha hamar 

megoldódna ez a probléma, mert szükség van, a nagycsoportosok felmérése kapcsán már 

erre a helyiségre is, és jó lenne a fejlesztő munkát ott megkezdeni.  

Korbuly Klára: Szeretné a korábban elmondottakat kiegészíteni azzal, hogy idén már sikerült 

úgy egyeztetni a csoportos órák időpontját, hogy délután 4-ig befejeződjenek, hogy a 

szülőknek ne kelljen este visszahordaniuk a gyerekeket. Példaértékű volt az iskolák 

hozzáállása.   

Fekete Péter: A Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Általános Iskola vezetője, Rack Ferencné 

jelezte, hogy nem tud részt venni a bizottság mai ülésén, úgyhogy írásban küldött egy-két 

észrevételt a tanév indulásáról, és a további megoldásra váró feladatokról.  Ilyen például az 
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udvari játszótér felújítása, baleset veszély elhárítása, minősítési eljárás lebonyolítása, a 

csapadékvíz elvezetés megoldása.  

 

Fekete Péter: Két olyan kérdés volt, amiben a bizottságnak szavaznia kellene, amiben kéri a 

hivatalt, illetve a testületet, polgármester urat, hogy legyen előrehaladás.  

Az egyik a Szili-kastély területén a mindennapos testnevelés megvalósítását szolgáló helyiség 

kialakítása a tűzoltószertárban. Ennek a feltételeit kéri a bizottság, hogy a hivatal vizsgálja 

meg. Köztudott, hogy a Szili-kastély úgymond lerakata volt a városnak, tehát hogyha nagyon 

nem tudtak valamit máshova tenni, akkor azt odavitték. Azt gondolja, hogy azért előbb-utóbb 

abba az irányba kellene elmozdulni, hogy ne hulladékudvar legyen ott, hanem az egész 

terület valamilyen formában az oktatást, vagy kicsit tágabban az oktatást meg a 

közművelődést szolgálja. 

A másik pedig, hogy a Pászti Miklós Alapfokú Művészeti Iskolában a maximálisan felvehető 

tanulók számának növelése érdekében az önkormányzat forduljon az iskola fenntartójához. 

Aki ezt a két témát támogatja, az szavazzon igennel.  

 

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a javaslatot 

elfogadta.  

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottsága 

48/2014. (IX. 08.) határozata 

A 2014. évi tanévkezdéssel kapcsolatos kérdésekről 

 

Az oktatási bizottság meghallgatta az intézményvezetők beszámolóját a 

tanévkezdéssel kapcsolatos kérdésekről. A Biatorbágyi Általános Iskola és a 

Pászti Miklós alapfokú Művészeti Iskola vezetői által felvetett kérdésekről az 

alábbi határozatokat hozta: 

 

A: A bizottság kéri a polgármesteri hivatalt, hogy a Biatorbágyi Általános Iskola 

testnevelési óráinak megtartásához szükséges tornatermi kapacitás növelése 

érdekében vizsgálja meg a Szily-kastély udvarán jelenleg egy tűzoltó autó 

tárolására használt helyiség átalakításának lehetőségét. 

 

Felelős: jegyző 
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B: A bizottság kéri, hogy a Pászti Miklós Alapfokú Művészeti Iskolába 

maximálisan felvehető gyermekek létszámának megemelése érdekében 

kezdeményezzen egyeztető tárgyalásokat a KLIK Budakeszi Tankerületének 

vezetőjével, tekintettel az általános iskoláskorú gyermekek számának jelentős 

emelkedésére. 

 

Felelős: polgármester 

 

4. A Benedek Elek Óvoda beszámolója a 2013/214-es tanévről 

 

Fekete Péter: Hingyiné Molnár Ildikó a napirendben szereplő témát már részben az előző 

napirendi pontban érintette. Mivel az intézményvezető nem kívánja szóban kiegészíteni az 

írásos beszámolót, és a bizottság tagjaitól kérdés, észrevétel nem volt, szavazásra teszi fel a 

beszámoló elfogadását. 

 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a 

beszámolót elfogadta. 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottsága 

49/2014. (IX. 08.) határozata 

A Benedek Elek Óvoda beszámolója a 2013/214-es tanévről 

 

Az oktatási bizottság támogatta és a képviselő-testületnek elfogadásra javasolta a 

Benedek Elek Óvoda beszámolóját a 2013/2014-es tanévről. 

 

5. Biatorbágy településfejlesztési koncepciójáról 

 

Fekete Péter: A településfejlesztési koncepciót megalapozó tanulmányban vizsgálatok és 

felmérések, és számszerű adatok találhatók.  Erről olyan nagy vitát nem lehet nyitni, tehát a 

tényekkel lehet vitatkozni, de úgy gondolja, hogy a tanulmányban foglalt adatok helytállóak. A 

képviselő-testület arról dönthet, hogy ezek alapján elkészítteti a településfejlesztési 

koncepciót. 

 

Dr. Révész Zoltán: A szerződés értelmében november végéig kell elkészíteni magának a 

koncepciónak a tervezetét, amelyet utána véleményeztetni kell lakossággal, 
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szakhatóságokkal, civil szervezetekkel. Jelenleg ez a helyzetértékelés a kormányrendelet 

szerinti struktúrának megfelelően van összeállítva, ez került megküldésre a bizottságoknak és 

a képviselő-testületnek. Ahogy elnök úr is említette, ez elsősorban egy leíró tanulmány, a 

koncepció az a november végi dokumentumnak a tartalma.  

 

Fekete Péter: Kérdezem, hogy van-e valakinek kérdése, javaslata, észrevétele? Nagyon 

gazdag anyag, javasolja mindenkinek olvasgatásra. Ha nincs kérdés, észrevétel, akkor a 

bizottság részéről annyit tehetnek, hogy javasolják ez alapján a koncepció elkészítését. Aki 

ezt támogatja, az szavazzon igennel.   

 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) Fekete 

Péter elnök javaslatát támogatta. 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottsága 

50/2014. (IX. 08.) határozata 

Biatorbágy településfejlesztési koncepciójáról 

 

Az oktatási bizottság támogatta és elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek 

a Biatorbágy Város településfejlesztési koncepcióját megalapozó tanulmány 

elfogadását. 

 

6. A testnevelési órák megtartásának biztosítása, a lovas oktatás bevezetése 

 

Fekete Péter: A lovas oktatás bevezetése a negyedik évfolyamot érinti a két állami 

fenntartású iskolában. A részvétel önkéntes, jelentkezni kell rá. Ennek a költségeit jelen 

pillanatban a város biztosítaná, amíg a központi kormányzat nem finanszírozza. 

 

Dr. Révész Zoltán: Polgármester úr tájékoztatást tartott az augusztusi rendkívüli bizottsági 

ülésen a lovas oktatás bevezetésének lehetőségéről. Gyakorlatilag arról van szó, hogy a 

kezdeti tervek ellenére úgy látszik, hogy nem áll egyelőre rendelkezésre állami forrás, ezért 

most önkormányzati finanszírozásból indulna a program. Elkészült, és kiküldésre került egy 

szerződéstervezet a Bellandor Kft. és az önkormányzat között a feladat-ellátásra. A tervezett 

költségvetés-módosítással összhangban van a szerződésben tervezett költség, bár még nem 

teljesen véglegesek a számok. Kérik, hogy amennyiben a szerződéssel egyetért a bizottság, 

akkor elviekben hagyja jóvá, a számokat a képviselő-testület üléséig pontosítják. 
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Fekete Péter: Tehát magáról a lovas oktatásról, az augusztus 27-ei tanévnyitó konferencián 

is hallhattak előadást Andor Ákos úr részéről, - aki ezt a szolgáltatást biztosítaná- arról, hogy 

ennek milyen előnyei vannak oktatási és nevelési oldalról egyaránt. Azért középtávon akkor 

tudna ez igazán jól működni, hogyha meg tudna teremtődni Biatorbágyon egy olyan kapacitás, 

egy lovas oktatási bázis, aminek a fenntartásában a város is részt venne. Tehát igazán akkor 

járna jól ezzel a város, hogyha egy működő lovardán keresztül tudná ezt a szolgáltatást az 

iskolák részére biztosítani egyrészt, másrészt pedig egy itteni lovardának azt az induláshoz 

szükséges piacot biztosítaná, aminek a bázisán esetleg a későbbiekben önállóan is tudna 

működni. De ez most nem ennek az előterjesztésnek a tárgya. Van-e javaslat, észrevétel, ha 

nincs, akkor a határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Aki ezzel egyetért, az szavazzon 

igennel!  

 

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen s szavazásnál) a határozati 

javaslatot támogatta. 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottsága 

51/2014. (IX. 08.) határozata 

A testnevelési órák megtartásának biztosítása, a lovas oktatás bevezetése 

 

Az oktatási bizottság megtárgyalta a lovas oktatás bevezetésével összefüggő 

kérdéseket.  Támogatta és elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a lovas 

oktatás bevezetését a 2014/2015-ös tanévben, a Ritsmann Pál Német Nemzetiségi 

Általános Iskola és a Biatorbágyi Általános Iskola negyedik évfolyamán összesen 

négy csoport részére. Javasolja, hogy a képviselő-testület biztosítsa a Pátyi 

Bellandor Kft által működtetett lovardában az oktatás és az utazás költségeit.  

 

Fekete Péter mindenkinek megköszönte az eddigi munkáját és a bizottsági ülést bezárta. 

 

k.m.f. 

 

 Koleszár Kázmér Fekete Péter 

 bizottsági tag bizottság elnöke 

 

 


